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Lipták Noémi

Varga Dániel, elnök: köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a bizottság hat fővel 
határozatképes, és az ülést megnyitotta. Az ülés jegyzőkönyvének hitelesítésére felkérte Kovács László 
György alelnök urat.
Kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel a meghívóban szereplő napirendi javaslatot.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 
76/2022. (VI. 20.') VKB határozata
a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság ülésének napirendjéről

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága a 2022. június 20-i ülésének napirendjét az alábbiak szerint 
fogadja el:

Nyilvános ülésen:

1. A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat tulajdonában álló közterületek 
használatáról szóló 18/2020. (X.7.) önkormányzati rendelet módosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

2. A Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési 
szabályzatáról szóló 12/2019. (XI. 28.) önkormányzati rendelet módosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

3. A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat által megrendezésre kerülő Adventi és 
Karácsonyi Vásár megszervezése és lebonyolítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester
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4. A Mini bölcsődével a személyre szabott környezettudatos fejlesztésért projekthez 
kapcsolódó döntések
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

5. A 2022. évi Épület-felújítási hitel pályázat kiírása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester 

Molnárka Gábor Zoltán képviselő

6. A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési 
szabályzatáról szóló 12/2019. (XI.28.) önkormányzati rendelet módosításáról
Előterjesztő: Gulyás Gergely Kristóf képviselő

7. Módosító előterjesztés Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2022. évi 
költségvetéséről szóló 1/2022. (II. 28.) önkormányzati rendelet módosítására
Előterjesztő: Gulyás Gergely Kristóf képviselő

8. A Digitális Okosjáték Óvodásoknak két intézményünknél történő bevezetése
Előterjesztő: Varga Dániel képviselő

9. A Hunyadi úton tapasztalható illegális turistabusz parkolás felszámolása
Előterjesztő: Varga Dániel képviselő

10. A turistabuszok közlekedésének korlátozása a kerület belső részein
Előterjesztő: Timár Gyula, dr. Sándor Rétemé, Marschall Máté,

dr. Patthy Szabolcs, Gulyás Gergely Kristóf képviselők

11. A Naphegy lakó-pihenő övezetté nyilváníttatása
Előterjesztő: Gulyás Gergely Kristóf képviselő

12. A Toldy Ferenc Gimnázium mozaikjának felújítása
Előterjesztő: Varga Dániel képviselő

13. Géher István emléktábla elhelyezése a Budapest I. kerület, Attila út 109. szám alatti 
társasházra
Előterjesztő: Varga Dániel képviselő

14. A kommunizmus- és náciromantikától mentes köztereink, intézményeink
Előterjesztő: Zsitnyákjános Bálint képviselő

15. A 2020. évi Épület-felújítási pályázatok elszámolási határidejének meghosszabbítása
Előterjesztő: Varga Dániel képviselő

16. A kerékpáros közlekedéshez nyújtott önkormányzati támogatás
Előterjesztő: Varga Dániel képviselő

17. Egyebek
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Zárt ülésen:

18. Garázs fennmaradása céljából közterület-használat iránti kérelem elbírálása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

19. A RUSZWURM Kft. közterület-használat iránti kérelmének elbírálása
Előterjesztő: Varga Dániel képviselő

20. Sz. A. közterület-használat iránti kérelmének elbírálására
Előterjesztő: Varga Dániel képviselő

1. A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat tulajdonában álló közterületek 
használatáról szóló 18/2020. (X.7.) önkormányzati rendelet módosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Varga Dániel, elnök: a rendelet-tervezet 1. § (2) bekezdésének 8. pontja kimondja: „8. mikromobilitási 
eszköz: a kerékpár, a roller, továbbá az emberi erővel hajtott, illetve ennek segítésére vagy önálló hajtás 
céljából legfeljebb 350 W névleges teljesítményű és 25 km/h vagy azt meghaladó sebesség esetén a 
teljesítményleadást megszüntető elektromos motorral rendelkező, kifejezetten valamely személy 
szállítására szolgáló egyéb eszköz, így különösen az önkiegyensúlyozó eszköz (hoverboard, 
monocycle),". Ez a pont a fővárosi rendeletből került átemelésre, ami véleménye szerint nem tükrözi a 
valóságot, mert a jelenleg a főváros területén szolgáltató elektromos roller szolgáltatók nem tudnak 
ennek a pontnak megfelelni. A régi Lime rollereket kivéve az összes többinek nagyobb a teljesítménye, 
mint 350 W, azonban mindegyik eszköz korlátozva van 25 km/h maximális sebességre. Ezért a pontot 
úgy javasolja módosítani, hogy „350 W névleges teljesítményű vagy 25 km/h", tehát az „és" szó helyett 
a „vagy" szó kerüljön a szövegbe. A Budapesten forgalomban lévő rollerek nagy többsége ennél 
nagyobb teljesítménnyel rendelkezik és egy 400 vagy 500 W-os roller, ha digitálisan be van állítva, nem 
képes 25 km/h-nál többel menni. Ha azonban pl. fel kell jönni a várhegyre, a Naphegyre vagy a 
Gellérthegyre, akkor egy nagyobb teljesítményű motor ezt sikeresebben fogja abszolválni.
Kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az előbbiekben ismertetett módosító indítványát.

A bizottság 4 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 
77/2022. A/l. 20.) VKB határozata
a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat tulajdonában álló közterületek használatáról 
szóló 18/2020. (X.7.) önkormányzati rendelete módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága támogatja Varga Dániel „A Budapest I. kerület Budavári 
Önkormányzat tulajdonában álló közterületek használatáról szóló 18/2020. (X.7.) 
önkormányzati rendelete módosítása" tárgyú előterjesztéshez benyújtott képviselői módosító 
indítványát, mely szerint a rendelet-tervezet 1. § (2) bekezdése szerinti 8. pontban szereplő 
„350 W névleges teljesítményű és 25 km/h" szövegrész „350 W névleges teljesítményű vagy 25 
km/h" szövegre módosuljon.
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Varga Dániel, elnök: szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő rendeletalkotási javaslatot az 
elfogadott kiegészítéssel.

A bizottság 4 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
78/2022. (VI. 20.) VKB határozata
a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat tulajdonában álló közterületek használatáról 
szóló 18/2020. (X.7.) önkormányzati rendelete módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Budapest I. 
kerület Budavári Önkormányzat tulajdonában álló közterületek használatáról szóló 18/2020. 
(X.7.) önkormányzati rendelete módosítása" tárgyú előterjesztésben szereplő rendeletalkotási 
javaslatot a 77/2022. (VI. 20.) VKB határozatban foglalt módosításokkal.

Kóródy Péter bizottsági tag megérkezett az ülésterembe, ezáltal a bizottság létszáma 7 főre
növekedett.

2. A Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési 
szabályzatáról szóló 12/2019. (XI. 28.) önkormányzati rendelet módosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Varga Dániel, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő 
rendeletalkotási javaslatot.

A bizottság 5 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
79/2022. N\. 20.1 VKB határozata
a Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési 
szabályzatáról szóló 12/2019. (XI. 28.) önkormányzati rendelet módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Budapest I. 
Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési szabályzatáról 
szóló 12/2019. (XI. 28.) önkormányzati rendelet módosítása" tárgyú előterjesztésben szereplő 
rendeletalkotási javaslatot.
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3. A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat által megrendezésre kerülő Adventi és
Karácsonyi Vásár megszervezése és lebonyolítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Varga Dániel, elnök: a tavalyi évben nagyon abszurd helyzet állt elő a karácsonyi vásárok kapcsán, és 
tekintettel arra, hogy a bizottság volt az elbíráló és kvázi lebonyolító szerv, a bizottság elnökeként 
rendkívül kellemetlenül érintette az ügy. A pályázatra akkor 3 darab pályázat érkezett be, a bizottság 
pedig döntött a nyertes pályázat kiválasztásáról. A nyertes pályázó azonban úgy döntött, hogy az 
eseményt az egyik vesztes pályázón keresztül bonyolítja le, amely vesztes pályázó milliós összegekért 
keresett árusokat a különböző kerületi, illetve fesztiválszervező csoportokban. Véleménye szerint 
rendkívül aggályos, hogy ha a szakbizottság úgy döntött, hogy a karácsonyi vásárt egy adott cég vagy 
szervezet szervezze, akkor ne a vesztes szervezze. Hiányolja a garanciát a javaslatból, tehát számára 
ez a javaslat jelen formában nem elfogadható. Ugyanakkor időszerűnek tartja a kérdést, mert a tavalyi 
évben nagyon kapkodtak, tehát örül annak, hogy már a nyáron előttük van a javaslat. A korábbi hibát 
azonban az idei évre ki kell küszöbölni. Nagyon-nagyon rossz gyakorlat volt, hogy az a cég szervezte a 
vásárt, akit valamilyen oknál fogva vesztesnek ítéltek - feltételezhetőleg azért, mert nem voltak 
megelégedve a benyújtott pályázati anyagával, és egy sokkal színvonalasabb pályázati anyagot 
választottak.
A másik problémája a javaslattal az, hogy ha jól értelmezi, az idei évben sem kér az I. kerület pénzt a 
karácsonyi vásárral összefüggésben lévő közterület-használatért. Ez a gyakorlat is problémás. Érti, hogy 
az a cél, hogy a karácsonyi vásár magas színvonalon kerüljön megvalósításra. Lehet ingyen vagy 
kedvezményesen is odaadni azt az adott szolgáltatónak, ha olyan helyekre szeretnének karácsonyi 
vásárt, ahol adott esetben nem biztos, hogy rentábilis a vásár megtartása, pl. a Kapisztrán téren. 
Ugyanakkor azon gyakorlat estében, amikor súlyos százezrekért és millióért adták a tavalyi évben a 
pavilonokat, nem kellene a Batthyány tér területén az I. kerületnek élni azzal a gesztussal, hogy teljes 
mértékben ingyenesen szolgáltatja a közterületét a karácsonyi vásárra. Ha kedvezményesen is, de 
valamilyen közterület-használati díjat az egyhavi karácsonyi vásár után fizetnie kell az ott vásárt 
tartóknak, hiszen jelentős bevételekre tesznek szert. Tisztában van azzal is, hogy a tavalyi vásár 
helyszínválasztása tekintetében az árusok sokat panaszkodtak, hiszen a metróból feljövő tömeg nem 
ment keresztül a Batthyány téri karácsonyi vásáron, és nem mentek ki oldalra a bódékhoz. Ha idén más 
struktúrában kerül elrendezésre a vásár, akkor sokkal nagyobb forgalmat tudnak az árusok, illetve a 
nyertes pályázó lebonyolítani, és akkor igenis az I. kerületnek bevétele származhat belőle.
Amennyiben a javaslat ilyen irányba módosul, és ezekre garanciákat láthatnak, akkori javasolni fogja a 
szakbizottságnak, hogy támogassa a javaslatot.

Légárné Gulyás Rita, irodavezető: a karácsony és adventi vásár önkormányzati rendezvény, tehát az 
önkormányzat az, aki a lebonyolításra megbíz egy vállalkozót, és az önkormányzat a saját 
rendezvényére a közterületét szabadon használhatja, tehát ilyen formán ezt térítésmentes. A 
garanciákat véleménye szerint be lehet építeni az együttműködési megállapodásba, hiszen 
együttműködési megállapodást kell kötni a nyertes vállalkozónak az önkormányzattal, és lehet 
garanciális feltétel, hogy az elnyert jogot nem adhatja tovább.

Varga Dániel, elnök: nem biztos, hogy a karácsonyi vásár pályázat a legjobb mód egy karácsonyi vásár 
lebonyolításéra, amennyiben nem tudnak ezután bevételt produkálni az I. kerületnek. A Batthyány tér 
az egyik legforgalmasabb területük. Ha ott egy jól kialakított karácsonyi vásár kerül megrendezésre, 
akkor nagyon komoly forgalmat tudnak realizálni az oda kitelepülő árusok, ezért nem gondolja 
támogatható célnak, hogy ebből az I. kerület egy forintot se lásson. Nem tudja, hogy ez miért céljuk. 
Érti, hogy a pályázatot az önkormányzat írja ki, és a saját területe után nem kér, illetve saját magának 
nem fizet, de kérdése, hogy akkor milyen egyéb módon lehet karácsonyi vásárt lebonyolítani. Nem 
gondolja, hogy más karácsonyi vásárokból a kerületeknek nincsen egy forint bevétele sem.
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Légárné Gulyás Rita, irodavezető: az másfajta konstrukció, ha olyan pályázatot írnak ki, hogy nem az 
önkormányzat a lebonyolító, tehát nem az önkormányzat saját rendezvényéről van szó.
A harmadik kérdés kapcsán elmondta, nem azon a helyszínen lesz kiírva a Batthyány téren, hiszen ott 
egy zöldfelületi fejlesztést hajtanak végre a nyáron, tehát megváltozik a helyszín.

Varga Dániel, elnök: ebben az esetben javasolja, hogy más konstrukcióban írják ki a pályázatot, és 
tartalmazza a garanciákat, mert így még inkább ironikus, hogy az önkormányzat rendezvénye volt, amit 
végül a tavalyi évben egy vesztes pályázó szervezett, és milliókat szedett be különböző árusoktól ezért. 
Tavaly is nagyon sok bosszúságot okozott és rendkívül kellemetlen volt ez a kérdés.

dr. Patthy Szabolcs, képviselő: érdemes lenne tájékozódni, hogy a többi város, kerület, pl. a Belváros 
ezt hogyan oldja meg, mert a Vörösmarty téren és a Bazilika előtti részen megtartott vásár valószínűleg 
igenis hoz bevételt a kerületnek. Tájékozódjanak tehát és próbálják meg a legjobbakat ötvözni vagy 
átvenni.

Varga Dániel, elnök: további kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az előterjesztésben 
szereplő határozati javaslatot.

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
80/2022. (VI. 201 VKB határozata
a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat által megrendezésre kerülő Adventi és 
Karácsonyi Vásár megszervezéséről és lebonyolításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága 2 igen, 5 nem szavazattal elutasításra javasolja a Képviselő
testületnek az „A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat által megrendezésre kerülő 
Adventi és Karácsonyi Vásár megszervezése és lebonyolítása” tárgyú előterjesztésben szereplő 
határozati javaslatot.

Varga Dániel, elnök: javasolja, hogy a bizottság kérje fel a képviselő-testületet arra, hogy vizsgáljon meg 
egyéb lehetőségeket, és 2022 szeptember hónapban olyan javaslatot nyújtson be a képviselő
testületnek, amely lehetőséget biztosít arra, hogy az I. kerület profitáljon a karácsonyi vásárból. Nem a 
profitmaximalizálás a cél, hanem maga az elv. Szeretné benne látni a garanciákat is.
Szavazásra tette fel a javaslatot.

A bizottság 5 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
81/2022. fVL 20.WKB határozata
a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat által megrendezésre kerülő Adventi és 
Karácsonyi Vásár megszervezéséről és lebonyolításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek az „A Budapest I. kerület 
Budavári Önkormányzat által megrendezésre kerülő Adventi és Karácsonyi Vásár 
megszervezése és lebonyolítása" tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslatot, felkéri 
a Budavári Polgármesteri Hivatalt, hogy „A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat által
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megrendezésre kerülő Adventi és Karácsonyi Vásár megszervezése és lebonyolítása" tárgyú 
előterjesztés vonatkozásában vizsgáljon meg egyéb lehetőségeket, és 2022 szeptember 
hónapban olyan javaslat kerüljön benyújtásra a képviselő-testületnek, amely lehetőséget 
biztosít arra, hogy az I. kerület profitáljon a karácsonyi vásárból.

4. A Mini bölcsődével a személyre szabott környezettudatos fejlesztésért projekthez 
kapcsolódó döntések
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Varga Dániel, elnök: korábban bölcsőde felújítási és fejlesztési pályázaton egy komolyabb összeget 
nyert az önkormányzat, és az előterjesztés az ezzel kapcsolatos döntésekről szól.
Kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 5 igen, 2 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
82/2022. M. 20.) VKB határozata
a Mini bölcsődével a személyre szabott környezettudatos fejlesztésért projekthez kapcsolódó 
döntésekről

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Mini 
bölcsődével a személyre szabott környezettudatos fejlesztésért projekthez kapcsolódó 
döntések" tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

5. A 2022. évi Épület-felújítási hitel pályázat kiírása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester 

Molnárka Gábor Zoltán képviselő

Varga Dániel, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő 
határozati javaslatot.

A bizottság 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 
83/2022. fVI. 20.) VKB határozata 
a 2022. évi Épület-felújítási hitel pályázat kiírásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A 2022. évi 
Épület-felújítási hitel pályázat kiírása" tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.
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6. A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési 
szabályzatáról szóló 12/2019. (XI.28.) önkormányzati rendelet módosításáról 
Előterjesztő: Gulyás Gergely Kristóf képviselő

Varga Dániel, elnök: az előterjesztő Gulyás Gergely Kristóf képviselő. Képviselő úr különböző jogköröket 
kíván átrendezni, amik a javaslata értelmében a képviselő-testületre áramlanának át a közterületek 
bérbeadásával és a közterületek bérbeadásának érték határával kapcsolatban. Véleménye szerint ezek 
a kérdések a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsághoz tartoznak, ezért javasolja, hogy a 
bizottság éljen módosító javaslattal, és a döntési hatáskör kerüljön a bizottsághoz.
Kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel a módosító indítványt.

A bizottság 5 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
84/2022. fVI. 2Q.Í VKB határozata
a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési 
szabályzatáról szóló 12/2019, (XI.28.) önkormányzati rendelet módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága támogatja Varga Dániel az „A Budapest I. kerület Budavári 
Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési szabályzatáról szóló 12/2019. 
(XI.28.) önkormányzati rendelet módosításáról" tárgyú előterjesztésben szereplő 
rendeletalkotási javaslathoz benyújtott képviselő módosító indítványát, mely szerint a 
közterületek bérbeadásával és a bérbeadásának értékhatárával kapcsolatos döntési hatáskör 
a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsághoz kerüljön.

Varga Dániel, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő 
rendeletalkotási javaslatot a fenti kiegészítéssel együtt.

A bizottság 5 igen, 2 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
85/2022. (VI. 20.) VKB határozata
a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szen/ezeti és működési 
szabályzatáról szóló 12/2019. (XI.28.) önkormányzati rendelet módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Budapest I. 
kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési szabályzatáról 
szóló 12/2019. (XI.28.) önkormányzati rendelet módosításéról" tárgyú előterjesztésben 
szereplő rendeletalkotási javaslatot a 84/2022. (VI. 20.) VKB határozatban foglalt 
módosításokkal.
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7. Módosító előterjesztés Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2022. évi 
költségvetéséről szóló 1/2022. (II. 28.) önkormányzati rendelet módosítására
Előterjesztő: Gulyás Gergely Kristóf képviselő

Varga Dániel, elnök: két képviselői módosító indítvány került benyújtásra az előterjesztéshez Zsitnyák 
János Bálint és Varga Dániel képviselőktől. Mivel ezek a mai napon kerültek benyújtásra, ismerteti a 
tartalmukat. Zsitnyák képviselő úr módosító javaslata arra irányul, hogy a rendelet 6. mellékletben 
található 28. sor „Egyéb kulturális célok támogatása" elnevezése „I. kerületi kulturális célok támogatása" 
elnevezésre módosuljon. Indoklásként képviselő azt jelölte meg, hogy az elmúlt napokban több sajtóhír 
jelent meg arról, hogy az önkormányzat a kerületen kívül található kulturális intézményeket kíván 
finanszírozni, ezért szükségesnek tartja, hogy az említett sort átnevezzék annak érdekében, hogy a 
területen kívüli kulturális intézmények finanszírozására ne kerülhessen sor.
A saját módosító javaslata a „Munkavégzésre irányuló egyéb jogviszonyban nem saját 
foglalkoztatottaknak fizetett juttatások" sorról kíván 2,1 millió Ft-ot átcsoportosítani a rendelet 3. 
mellékletében szereplő K513 sorra, vagyis az Általános tartalékok sorra. Aki az indoklást elolvasta és 
látta az megelőző Népjóléti, Oktatási Kulturális és Sport Bizottság ülését, annak sok kérdése ezzel 
kapcsolatban nem lehet.
Kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel Zsitnyák képviselő úr módosító indítványát.

A bizottság 4 igen, 1 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
86/2022. (VI. 20ú VKB határozata
módosító előterjesztésről a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2022. évi 
költségvetéséről szóló 1/2022. (II. 28.) önkormányzati rendelet módosítására

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága támogatja Varga Dániel „Módosító előterjesztés Budapest I. 
kerület Budavári Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 1 /2022. (II. 28.) önkormányzati 
rendelet módosítására" tárgyú előterjesztésben szereplő rendeletalkotási javaslathoz 
benyújtott képviselő módosító indítványát.

Varga Dániel, elnök: szavazásra tette fel a saját módosító indítványát.

A bizottság 4 igen, 3 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
87/2022. Ml 20.) VKB határozata
módosító előterjesztésről a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2022. évi 
költségvetéséről szóló 1/2022. (II. 28.) önkormányzati rendelet módosítására

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága támogatja Zsitnyák János Bálint „Módosító előterjesztés 
Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 1/2022. (II. 28.) 
önkormányzati rendelet módosítására" tárgyú előterjesztésben szereplő rendeletalkotási 
javaslathoz benyújtott képviselő módosító indítványát.
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Varga Dániel, elnök: szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő rendeletalkotási javaslatot a 
képviselői módosító indítványokban foglalt módosításokkal együtt.

A bizottság 4 igen, 2 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
88/2022. (VI. 20.) VKB határozata
módosító előterjesztésről a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2022. évi 
költségvetéséről szóló 1/2022. (II. 28.) önkormányzati rendelet módosítására

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Módosító 
előterjesztés Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 
1/2022. (II. 28.) önkormányzati rendelet módosítására" tárgyú előterjesztésben szereplő 
rendeletalkotási javaslatot a 86-87/2022. (VI. 20.) VKB határozatban foglalt módosításokkal.

Dr. Patthy Szabolcs bizottsági tag távozott az ülésterembő!, ezáltal a bizottság létszáma 6
főre csökkent.

8. A Digitális Okosjáték Óvodásoknak két intézményünknél történő bevezetése
Előterjesztő: Varga Dániel képviselő

Varga Dániel, elnök: megadta a szót intézményvezető asszonynak.

Katinszki Ferencné. intézményvezető: szeretne köszönetét mondani, hogy ezt a digitális okosjátékot 
megismerhették képviselő úr által, és személyesen is találkozhattak a fejlesztőkkel, így sokkal nagyobb 
képet kapva a játékról. Szakmai szempontból kiegészítve az előterjesztést, elmondta, hogy abban a 
korban, amikor a gyerekek elérik az 5. életévüket, és felkésztik őket az iskolára, két dolog az, ami nagyon 
fontos a számukra. Az egyik továbbra is a játék, a játékosság, a másik pedig a tudásvágy. A DIOO a kettőt 
ötvözi, tehát a gyereknek a tudásvágyára épül, ugyanakkor mindezt játékosan kapják meg. A DIOO 
kapcsán a szülő részéről fontos, hogy a gyermek fel legyen készítve az iskolára, hogy adott esetben 
motivált legyen a tanulásra, mert a mai világban a teljesítmény orientálás is fontos a szülők részéről. A 
pedagógus célja egyrészről az, hogy felkészítse a gyermekeket az iskolára, másik részről pedig, hogy 
sikerekhez juttassa a gyerekeket, és a siker elérésével motiválja a gyermekeket, hogy felébressze a 
gyerekekben a tanulási vágyat. A mostani pedagógiához mindenféleképpen hozzátartozik a mérés is. 
Az okosjáték méri a gyermekek tudásszintjét, mellyel a pedagógus kap egy képet a gyermek 
fejlődéséről, és ezt meg tudja osztani a szülőkkel is. Fontos hangsúlyozni, hogy az óvodában 
alkalmazott módszereket ez nem fogja helyettesíteni, hanem csak és kizárólag kiegészíteni fogja azokat. 
A mérés során a pedagógus képet kap a gyermek jelenlegi fejlődéséről, és ami fontos, hogy akár a 
gyerek mint egyén, akár pedig az óvodai csoport részére megkapja azokat a tájékoztatásokat, hogy mik 
azok a területek, amelyeket a továbbiakban fejleszteni szükséges a gyermek részére, illetőleg a csoport 
részére. Kiemelte, hogy miután az óvodában tanulási nehézséggel küzdő gyerekekkel és sajátos 
nevelésű igényű gyerekekkel is foglalkoznak, a gyógypedagógusuk is részt vett a tájékoztatón, és 
egyértelműen azt mondta, hogy az okosjátékot abszolút hasznosítani a gyerekek rásegítésére az 
iskolára és a különböző képességek, készségek fejlesztésére is hasznos lehet.
Ami kevésbé ismert az óvodákban, az a tehetséggondozás. Véleménye szerint egyértelmű, ha például 
zenei tehetségről vagy rajzolás területén tehetséges gyerekről van szó, de egyéb más területeken elég
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nehéz felmérni a gyerek tehetségét. Miután az okosjáték arról szól, hogy a gyermek egyre magasabb 
szinten tud a bizonyos területeken megkapni az érdeklődésének megfelelő játékokat, ezzel a 
módszerrel a tehetség-ígéretes gyerekeket is fel tudja mérni a pedagógus. A DIOO lényege tehát, hogy 
játékos formában ismereteket ad a gyerekeknek, képességeket fejleszt egy új dimenzióval, és gyors 
feladatmegoldásra inspirálja őket; hatékony problémamegoldásról és koncentráció fejlesztésről 
beszélhetnek. Miután egymásra épülnek a feladatok, nagyon fontos betartani a fokozatosság elvét az 
óvodában; ezeket a fokozatosság az okosjáték be tudja tartani, és egymásra építi a feladatokat. 
Rendkívül sok területe van a játéknak, és nagyon sok készséget, képességet fejleszt, pl. finommotorika, 
ok-okozati összefüggések, analízisek, szintézisek, szem-kéz koordináció, amivel a gyerekek fejlődésére 
rá tudnak segíteni.
Érdeklődtek azoknál a budapesti, illetőleg vidéki óvodáknál, ahol ezt a játékot már bevezették. 
Egyértelműen pozitív visszajelzéseket kaptak, miszerint mindenféle területen, tehát bent a csoportban 
és a fejlesztési területeken is tudják ezeket a játékokat használni és hasznosítani. Természetesen az a 
gyakorlatban ismerhető meg, hogy hogyan tudják majd beépíteni a nevelési-oktatási munkába, de 
bíznak benne, hogy hogy sikeres lesz, és az előterjesztést támogatni tudja a bizottság.

Varga Dániel, elnök: megköszönte a kimerítő szakmai érvelést. Azért szerepel a Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottság előtt is a kérdés, mert egy okosvéros megoldásról van szó, amely téma 
ehhez a bizottsághoz is tartozik. Az ülésen körbeadott egy prospektust, amelyen statisztikákat és egyéb 
információkat lehet találni a témában, miszerint mi az, amit a szülő lát, és miként látja azokat a 
területeket, ami a gyermeknél adott esetben még fejlesztésre szorul, és hogyan lehet pedagógiailag 
beavatkozni, hogy a tehetséggondozás, illetve a fejlesztés megtudjon valósulni.
Az anyagi részét a költségvetés „Okosváros fejlesztések" sora fedezi, amennyiben a képviselő-testület 
támogatja a javaslatot. Pilot projektről van szó, tehát most 2 darab eszközt szeretnének beszerezni két 
intézményünkbe; az Iskola utcai és a Toldy Ferenc utcai óvodában, amelyet egy-egy felső csoportnál 
alkalmaznának az 1. tanévben. Az eszközök az önkormányzat tulajdonában maradnak ezután, a 
szolgáltatónak pedig a szülők egy előfizetést tesznek, amivel a statisztikákat és a játék utáni további 
információkat meg fogják kapni. A pilot projekt idejére a javaslat azt tartalmazza, hogy a tanévre szóló 
éves előfizetést két felső csoport esetében az önkormányzat vállalja át, és viselje ennek költségeit. A 
két díjtétel az előfizetési díj 10 000 Ft/tanév/ óvodás + Áfa, illetve a gépek beszerzési, beszerelési és 
telepítési költsége. Az előzetes egyeztetés során sikerült arról megegyezni, hogy a két gép telepítési 
díjából az egyiket a szolgáltató engedje el - tekintettel arra, hogy ilyen nagy számban rendelik meg a 
szolgáltatást, így 76 000 Ft kedvezményt is kap az önkormányzat. Fia támogatásra kerül a projekt és 
megvalósul, akkor az első év tapasztalatai után érdemes lehet - amennyiben azt a pedagógusok is úgy 
látják -, meghonosítani a kerület többi óvodájában is, hogy minél szélesebb körben elérhetővé váljék 
ez a tehetséggondozás és fejlesztés a gyerekek számára.
Kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
89/2022. fVI. 200 VKB határozata
a Digitális Okosjáték Óvodásoknak két intézményünknél történő bevezetéséről

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Digitális 
Okosjáték Óvodásoknak két intézményünknél történő bevezetése" tárgyú előterjesztésben 
szereplő határozati javaslatot.
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9. A Hunyadi úton tapasztalható illegális turistabusz parkolás felszámolása
Előterjesztő: Varga Dániel képviselő

Dr. Patthy Szabolcs bizottsági tag megérkezett az ülésterembe, ezáltal a bizottság
létszáma 7 főre növekedett.

Varga Dániel, elnök: az előterjesztése apropóját az adta, hogy tömegesen fordultak hozzá a Hunyadi 
úton élők jogos felháborodásukkal. Jogos felháborodásuk alapját az adja, hogy a Covid elmúltéval 
visszatértek a turistabuszok, akik a Hunyadi útiak ablaka alatt pöfögnek és a Hunyadi út felső szakaszán, 
ahol ugyan forgalmi táblák is ki vannak helyezve, miszerint csak személyautóval lehet parkolni, számos 
turistabusz parkol, és a klímát működtetve járatja a motorját. Ez erős zajhatást, illetve károsanyag 
kibocsátást eredményez a lakók ablaka alatt, ami őket véleménye szerint jogosan háborítja fel, és 
jogosan háborítja fel az a kérdés is, ami a turistabusz krízis kapcsán az I. kerületben fennáll. Az 
előterjesztésben kitért arra, hogy számos megoldási javaslat született, ami ilyen-olyan politikai okokból 
lekerült a napirendről. Azt gondolja, hogy a Hunyadi úton élők és a vízivárosiak érdeke az, hogy a 
turistabusz krízis a területről elháruljon, ezért nyújtotta be azt a javaslatot, hogy a panaszuk élére álljon, 
és megoldást találjon rá. Tudomása szerint a múlt heti közösségi meghallgatáson is többen hangot 
adtak ebbéli panaszuknak.
A határozati javaslat 4. pontja úgy rendelkezik, hogy polgármester asszonyt felkérik arra, hogy a 
Fővárosi Közgyűlés soron következő ülésén kezdeményezze, hogy busszal behajtani tilos tábla kerüljön 
ki a Hunyadi János útra. Múlt héten úgy gondolta, hogy ez a pont aktualitását vesztette, ugyanis kikerült 
egy 3,5 méternél nagyobb járművel behajtani tilos tábla a Hunyadi János útra, aminek elviekben meg 
kellene akadályoznia a turistabuszok behajtását. Az egy másik kérdés, hogy a gyakorlatban ez nem 
feltétlenül történik meg az elmúlt két hét tapasztalatai alapján, de úgy gondolja, hogy erre megoldást 
nyújt a javaslata megelőző három pontja, amiben felkérik a közterület-felügyelőket az intézkedésre, 
illetve az egyéb további szervekkel és egyeztetnek. Úgy hitte, hogy ez a tábla tartós lesz, de 
polgármester asszony közösségi meghallgatáson történt tájékoztatásából megtudta, hogy ez csak 3 
hónapra kerül kihelyezésre, ezért azt gondolja, hogy a 4. pont továbbra is igen is aktuális, ugyanis ez a 
kérdés 3 hónap múlva újra nyitott lesz.
Azt látnia kell a bizottságnak, hogy nagyon erőteljes a turistabusz lobbi, illetve az idegenforgalommal 
foglalkozók, elsősorban az idegenvezetők részéről történő lobbi. Az elmúlt időszakban számos 
fenyegető levelet kapott, és számos lakót is bíráltak, és olyan javaslatokat tettek, hogy akiknek nem 
tetszik, hogy itt turistabuszok járnak, azok költözzenek ki a Hűvösvölgybe, költözzenek el az I. kerületből, 
A lakók és jómaga nevében is visszautasítja ezeket a rágalmakat és vádakat, és arra kéri a Facebook- 
csoportokban lobbizó idegenvezetőket, hogy fogadják el azt, hogy az I. kerületieknek van képviselője, 
akinek az a feladata, hogy az ő érdeküket képviselje, és ők lobbizzanak a saját szakmai érdekképviseleti 
szerveiknél, és ne fenyegessék az I. kerületi lakókat, mert az nem előre mutató a közösség jövőjét 
tekintve.
Kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat 1 
pontját.

A bizottság 6 igen, 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 
90/2022. ÍVI. 20.í VKB határozata
a Hunyadi János úton tapasztalható illegális turistabusz parkolás felszámolásáról
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A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Hunyadi úton 
tapasztalható illegális turistabusz parkolás felszámolása" tárgyú előterjesztésben szereplő 
határozati javaslat 1. pontját.

Varga Dániel, elnök: szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat 2. pontját.

A bizottság 6 igen, 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 
91/2022. fVI. 20.) VKB határozata
a Hunyadi János úton tapasztalható illegális turistabusz parkolás felszámolásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Hunyadi úton 
tapasztalható illegális turistabusz parkolás felszámolása" tárgyú előterjesztésben szereplő 
határozati javaslat 2. pontját.

Varga Dániel, elnök: szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat 3. pontját.

A bizottság 6 igen, 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
92/2022. (VI. 20.1 VKB határozata
a Hunyadi János úton tapasztalható illegális turistabusz parkolás felszámoláséról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Hunyadi úton 
tapasztalható illegális turistabusz parkolás felszámolása" tárgyú előterjesztésben szereplő 
határozati javaslat 3. pontját.

Varga Dániel, elnök: szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat 4 pontját.

A bizottság 6 igen, 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
93/2022. fVI. 20.) VKB határozata
a Hunyadi János úton tapasztalható illegális turistabusz parkolás felszámolásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Hunyadi úton 
tapasztalható illegális turistabusz parkolás felszámolása" tárgyú előterjesztésben szereplő 
határozati javaslat 4. pontját.
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Varga Dániel, elnök: szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat 5. pontját.

A bizottság 6 igen, 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
94/2022. (VI. 2Q.’i VKB határozata
a Hunyadi János úton tapasztalható illegális turistabusz parkolás felszámolásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Hunyadi úton 
tapasztalható illegális turistabusz parkolás felszámolása" tárgyú előterjesztésben szereplő 
határozati javaslat 5. pontját.

10. A turistabuszok közlekedésének korlátozása a kerület belső részein
Előterjesztő: Timár Gyula, dr. Sándor Rétemé, Marschall Máté,

dr. Patthy Szabolcs, Gulyás Gergely Kristóf képviselők

Varga Dániel, elnök: a javaslatot a Fidesz-KDNP képviselőcsoportja jegyzi. Tartalmában nagyon hasonló, 
mint a Hunyadi János úttal kapcsolatos javaslata: a kerület más részén is meg kívánják szüntetni a 
turistabusz forgalmat, illetve korlátozni kívánják a turistabuszok behajtását. Véleménye szerint ez a 
kerületi lakók nyugalma érdekében egy támogatandó cél.
Kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 4 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
95/2022. (VI. 20.) VKB határozata
a turistabuszok közlekedésének korlátozásáról a kerül belső részein

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A turistabuszok 
közlekedésének korlátozása a kerület belső részein" tárgyú előterjesztésben szereplő 
határozati javaslatot.

11. A Naphegy lakó-pihenő övezetté nyilváníttatása
Előterjesztő: Gulyás Gergely Kristóf képviselő

Varga Dániel, elnök: az előterjesztő Gulyás Gergely Kristóf képviselő úr. Tölcsér Borbála képviselő 
asszony módosító indítványt nyújtott be az előterjesztéshez, mely az ülés előtt került kiosztásra. 
Kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel a képviselő módosító javaslatot.

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
96/2022. (VI. 20.WKB határozata
a képviselő módosító indítványáról a Naphegytér lakó-pihenő övezetté nyilváníttatása 
vonatkozásában
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A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és
Környezetvédelmi Bizottsága 3 igen, 2 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett elutasításra 
javasolja a Képviselő-testületnek Tölcsér Borbála „A Naphegy lakó-pihenő övezetté 
nyilváníttatása" tárgyú előterjesztéshez benyújtott képviselői módosító indítványát.

Varga Dániel, elnök: szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 
97/2022. (VI. 20.í VKB határozata 
a Naphegy lakó-pihenő övezetté nyilváníttatásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és
Környezetvédelmi Bizottsága 2 igen, 1 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett elutasításra 
javasolja a Képviselő-testületnek az „A Naphegy lakó-pihenő övezetté nyilváníttatása" tárgyú 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

12. A Toldy Ferenc Gimnázium mozaikjának felújítása
Előterjesztő: Varga Dániel képviselő

Varga Dániel, elnök: korábban már javasolta és a képviselő-testület támogatta is a döntést, hogy a Toldy 
Ferenc Gimnázium kapuzatát a tanévnyitóra teljes egészében újítsák fel, így a műemlék egy jelentős 
felülete és a főbejárata megtud újulni, és az utcába látogató kerületieket, turistákat, illetve a diákokat 
is így tudja már fogadni. Egy további kisebb fejlesztést is szeretne eszközölni az iskola területén. A II. 
emeleten található egy történelmi mozaik, amit még az 1800-as évek közepén, az iskola építése során 
alakítottak ki. Ez a mozaik az elmúlt pár száz évben elég hanyagul volt kezelve, nem igazán foglalkoztak 
vele, ezért szeretné, ha ez idén megújulhatna. A költségeit a körzetes képviselői keretéből kívánja 
fedezni. Az előterjesztést azért most nyújtott be, hogy a fejlesztés is megvalósulhasson a tanévnyitóra. 
Kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 
98/2022. (VL 20.1 VKB határozata 
a Toldy Ferenc Gimnázium mozaikjának felújításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Toldy Ferenc 
Gimnázium mozaikjának felújítása" tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.
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13. Géher István emléktábla elhelyezése a Budapest I. kerület, Attila út 109. szám alatti 
társasházra
Előterjesztő: Varga Dániel képviselő

Varga Dániel, elnök: megköszönte Csány Éva főépítész asszonynak, hogy a szakmai munkát, illetve az 
előterjesztés elkészítését vállalta.
Egy kiváló irodalom tudósnak kíván a családja emléktáblát állítani, melynek költségeit a család viseli. 
Azért keresték meg, mert a Toldy Ferenc Gimnázium igazgatója is a javaslattevők között van, és Géher 
István özvegye nyugdíjas koréig a gimnázium tanára volt, tehát az ügy a Toldy Ferenc Gimnáziumhoz is 
kötődik ilyen módon.
Kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
99/2022. (VI. 20T VKB határozata
Géher István emléktábla elhelyezéséről a Budapest I. kerület, Attila út 109. szám alatti 
társasházra

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Géher István 
emléktábla elhelyezése a Budapest I. kerület, Attila út 109. szám alatti társasházra" tárgyú 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

14. A kommunizmus- és náciromantikától mentes köztereink, intézményeink
Előterjesztő: Zsitnyákjános Bálint képviselő

Varga Dániel, elnök: az előterjesztő Zsitnyákjános Bálint képviselő úr. Molnárka Gábor Zoltán képviselő 
úr módosító indítványt nyújtott be az előterjesztéshez.
Kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel a képviselő módosító javaslatot.

A bizottság 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
100/2022. M. 20.) VKB határozata
a kommunizmus- és náciromantikától mentes köztereinkről, intézményeinkről

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek Molnárka Gábor 
Zoltán „A kommunizmus- és náciromantikától mentes köztereink, intézményeink" tárgyú 
előterjesztéshez benyújtott képviselői módosító indítványát.
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Varga Dániel, elnök: szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot a képviselői 
módosító indítványban foglalt módosításokkal együtt.

A bizottság 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
101/2022. fí/L 20.1 VKB határozata
a kommunizmus- és náciromantikától mentes köztereinkről, intézményeinkről

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A 
kommunizmus- és náciromantikától mentes köztereink, intézményeink" tárgyú 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot a 100/2022. (VI. 20.) VKB határozatban foglalt 
módosításokkal.

15. A 2020. évi Épület-felújítási pályázatok elszámolási határidejének meghosszabbítása
Előterjesztő: Varga Dániel képviselő

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.)

Varga Dániel, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő 
határozati javaslatot.

A bizottság 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
102/2022. (VL 20.) VKB határozata
a 2020. évi Épület-felújítási pályázatok elszámolási határidejének meghosszabbításáról

1. A Budapest Főváros I. Kerület Budavári Önkormányzat Városfejlesztési és Környezetvédelmi 
Bizottsága úgy határoz, hogy az alábbi társasházak 2020. évi Épület-felújítási pályázatának 
elszámolási határidejét, a társasházak által benyújtott indokolt kérelmek alapján, egy évvel - 
2022. november 30. napig - meghosszabbítja:

• Budapest I. kerület, Hajadon utca 2. Társasház
• Budapest I. kerület, Gellérthegy utca 29. Társasház

2. A Bizottság felhatalmazza a polgármestert a támogatási szerződések módosításának 
megkötésére.
Határidő: azonnal
Felelős: polgármester
Végrehajtásért felelős: Főépítészi Iroda
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16. A kerékpáros közlekedéshez nyújtott önkormányzati támogatás
Előterjesztő: Varga Dániel képviselő

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.)

Varga Dániel, elnök: nagyon támogatandó cél, hogy kerékpárvásárlási támogatást adjanak a fiataloknak. 
Módosító javaslata, hogy a pályázati felhívásban a nyertes pályázóknak írják elő a KRESZ vizsga letételét. 
Kérdése, hogy ezt megtehetik-e, mert fontos eszköz lenne, hogy a kerékpáros közlekedési kultúrát is 
fejlesszék az országban. Ezáltal akiket támogatásban részesítenek, vegyenek részt egy KRESZ 
tanfolyamon, hogy az alapvető szabályokkal tisztában legyenek; a balesetek többsége ennek 
függvényében akár elkerülhető lenne.

Légárné Gulyás Rita, irodavezető: a támogatásnak része a KRESZ tanfolyam; nem akkreditált KRESZ 
vizsga, hanem az önkormányzat által megszervezett KRESZ tanfolyam. A támogatás áll egy 50 000 Ft- 
os kerékpárvásárlási támogatásból és egy oktatásból.

Varga Dániel, elnök: megköszönte a pontosítást; a módosító javaslatát visszavonja.
Kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 
103/2022. fVI. 20.1 VKB határozata
a kerékpáros közlekedéshez nyújtott önkormányzati támogatásról

1. Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága pályázatot ír ki a kerékpáros közlekedéshez nyújtott 
önkormányzati támogatásra a határozat 1. melléklete szerinti tartalommal.
2. Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága megállapítja, hogy a pályázat fedezete bruttó 4 000 000 Ft 
összegben a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Budapest I. 
kerület Budavári Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 1 /2022. (11.28.) önkormányzati 
rendelete 6. melléklete Támogatási céltartalékok „21. Kerékpárvásárlási támogatás fiataloknak" 
soron rendelkezésre áll. A forrás felosztása két részre történik, egyrészt a fiatalok kerékpár 
beszerzésének támogatásra, másrészt az Önkormányzat által megszervezett közlekedési 
ismeretekről szóló oktatás szolgáltatás megrendelésére. A Bizottság a céltartalék 
felhasználásával egyetért.
3. Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága felkéri a Polgármestert a pályázati felhívás közzétételére, a 
pályázati anyagok döntéselőkészítési feladatainak ellátására, a közlekedési ismeretekről szóló 
oktatás megrendelésére.
Flatáridő: a pályázat közzététele 2022. 06. 28., az oktatás megszervezése: 2022. 09.15.
Felelős: polgármester
Végrehajtásért felelős: Városüzemeltetési és Beruházási Iroda
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17. Egyebek

Varga Dániel, elnök: kéri a Városüzemeltetési és Beruházási Iroda vezetőjét, hogy számoljon be a 
bizottságnak, hogyan az önkormányzat a mikromobilitási pontok felfestésével, milyen ütemben zajlik. 
A másik kérdése, hogy hogyan állnak a könyves szekrényekkel, és mi az oka a késlekedésnek.
Kéri az Iroda munkatársait, hogy a Batthyány térre a tavalyi évben kihelyezett párakaput a nagy 
kánikulára való tekintettel helyezzék vissza, hogy az hűsítőként szolgáljon a térre látogatóknak. Úgy 
tudja, hogy a kapukat tavaly beszerezték, és azok az önkormányzat tulajdonában vannak.

Légárné Gulyás Rita, irodavezető: a mikromobilitási pontok felfestésére tervezés, engedélyeztetés, 
kivitelezésre közös beszerzési eljárást írtak ki; a nyertes ajánlattevővel a szerződéskötés megtörtént, 
valamint a tervezés is megtörtént. A Budapest Közúttal a pontokról a múlt héten a helyszíni egyeztetés, 
pontosítás szintén befejeződött, és július közepéig felfestik a pontokat; előteljesítés lehetséges.
A könyvszekrény kapcsán nincsenek ilyen jó hírei. Decemberben elkészültek a könyvszekrények, de az 
akkori ajánlatok szerint nem volt elegendő forrás az elektromos ellátásukra. Próbálták ezt közvilágítási 
hálózaton keresztül megoldani, de nem volt járható út, ezért maradtak a napelemes áramellátásnál. 
Árajánlatokat kaptak, elég kedvezőt is; megrendelték az eredeti szállítótól a napelemek felszerelését a 
szekrényekre. A szállító azt kérte, hogy hadd tárolhassa a saját telephelyén a szekrényeket, mert ott 
tudja biztonságban, jól felszerelni, hogy ne sérüljön a szekrény. Ugyanakkor sajnos nem érkezett meg 
határidőre az ő beszállítójától a napelem, ezért késlekedik a kihelyezés. A legutóbbi határidő június 
közepe volt, de utoljára június végére igazolták vissza a szállítást - rajta kívül álló okok állnak fenn a 
háborús körülményekre hivatkozva.
A párakapuk kihelyezésének megszervezését a mai napon kezdték el a városgazdák. Jelezte, további 
három párakaput rendeltek be, tehát több helyen kerülnek kihelyezésre, mint tavaly.

dr. Patthy Szabolcs, bizottsági tag: a karácsonyi vagy adventi vásárhoz hasonlóan az, hogy mikor lesz 
meleg, hőhullám, eléggé előre látható, ezért javasolja - nem látva az egész menetét, lépéseit-, hogy ne 
június végén, júliusban kezdjék el az új kapukat kirakni, megrendelni, beszerezni, hanem pl. április 
végén vagy május elején. Ezeknek eléggé behatárolható és jól előre jelezhető időpontra kellene 
meglennie.

Varga Dániel, elnök: az új kapuk beszerzése folyamatban van, a régieket pedig ki fogják helyezni; azzal 
megvárták a kánikulát. Kihelyezni egy-két nap, nagy kánikula péntek óta van, most pedig hétfő van. Bízik 
benne, hogy a hét folyamán ki fog kerülni.
Jelezte, hogy a nyári leállás előtt elméletileg képviselő-testületi ülés már nem lesz, de egy bizottsági 
ülésre biztosan sor fog kerülni; közterület-használati témában várhatóak olyan engedélykérések, ami 
miatt szükséges lesz.

További kérdés, hozzászólás nem lévén az elnök megköszönte a részvételt és az ülést bezárta.

Budapest, 2022. június 7
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